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 Onderwerp / Besluit  

1.  Opening en vaststelling agenda 
De voorzitter opent de vergadering om 10h10 en verwelkomt de aanwezige 
AB-leden en aanwezigen op de tribune. 

 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

 

2.  Samenstelling DB / vice-voorzitter DB en AB 
 
Het AB besluit: 

1. Kennis te nemen van de benoeming van de heer De Geus tot 
vice-voorzitter van het bestuur van GGD Gelderland-Zuid.  
 

 

3.  Verslag vergadering 15 maart 2023  
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

 

4.  Mededelingen  
 

 

5.  Ontwikkelingen m.b.t. de organisatie- en managementstructuur 
binnen de GGD  

Presentatie door Richard van den Broek, manager AGZ/BZ a.i. De PPT is 
bijgevoegd. 
 

 

Verslag – concept 
 
 

Bespreking Algemeen Bestuur GGD Gelderland-Zuid 
Datum / Tijd bespreking Donderdag 13 april 2023 

10.00 – 12.00 uur 
Locatie Gemeentehuis Tiel, Achterweg 2, 4001 MV Tiel 
Voorzitter AB 
Aanwezig 
 

 
 
 

 
 
 
 

 
Verslag 

Mevrouw C. Daemen 
Mevrouw I. v.d. Scheur (Berg en Dal), De heer F. Houben 
(Beuningen), Mevrouw M. Bettink-Pierik (Buren), Mevrouw M. Peters 

(Culemborg), De heer G. de Wildt (Druten), De heer R. Engels 
(Heumen), Mevrouw A. Sörensen (Maasdriel), Mevrouw H. van 
Dijkhuizen (Neder-Betuwe), Mevrouw C. Daemen (Nijmegen), De heer 

J. de Geus (West Betuwe), Mevrouw B. Schouten (Wijchen), Mevrouw 
K. Bouchtaoui (Zaltbommel), De heer R. Reuvers (West Maas en 
Waal), mevrouw C. Kreuk (Tiel), De heer P. Seesing, Mevrouw M. 
Pieters, De heer R. de Haan, De heer J. van Wijngaarden (GGD), De 

heer R. van den Broek (toelichting agendapunt 5) 
Celeste Janssen 

Afwezig m.k. De heer F. Dillerop (Mook en Middelaar) 
Kopie aan OR 
Van Directiesecretariaat 
Afdeling Directiebureau  

Telefoonnummer 06 53 41 20 68 
E-mail ggddirectie@ggdgelderlandzuid.nl 
Ons kenmerk GGD/DIR/23/2566 
Datum 13 april 2023 

 

mailto:ggddirectie@ggdgelderlandzuid.nl


 
 
pagina 2 van 5 

Vragen / opmerkingen: 
Mw. Bettink vraagt naar de betekenis van de term ‘brede veranderfunctie’. 
Dhr. Van den Broek: verandertrajecten binnen de GGD worden momenteel 
binnen de bestaande kolommen/afdelingen aangepakt. Bij een aantal 

uitdagingen gaat het om een verandering die meerdere afdelingen raakt. 
Het gaat dan om een organisatiebrede veranderfunctie. 
 
Mw. Peters herkent het thema organisatie-ontwikkeling. Wat gaan de 
gemeenten merken hiervan? Zijn er financiële voordelen en hoe/wanneer 
worden die voor de gemeenten merkbaar?  
Dhr. Van den Broek geeft aan dat de GGD door deze investering 

effectievere en efficiëntere dienstverlening kan leveren. En de GGD wordt 
een betere opdrachtnemer. Daarnaast zal de bedrijfsvoering van de GGD 
door deze investering verbeteren en het ziekteverzuim zal waarschijnlijk 
omlaag gaan. Dat zou op langere termijn de kosten doen afnemen. 1% 

minder verzuim scheelt al tonnen. Exacte bedragen van de besparingen 
zijn nu nog niet te geven.  

 
Mw. Kreuk merkt op dat door het terugdringen van het ziekteverzuim met 
1%, door een kleinere span of support, de gehele investering zich al bijna 
terugverdient. Krijgt dit ook aandacht in het veranderplan?  
Dhr. Van den Broek: de GGD brengt de span of support in lijn met de 
doorgemaakte groei en doet wat voor een goed functionerende organisatie 
nodig is. Er is aandacht voor vitaliteit en verzuim. 

 
Voorzitter Daemen merkt op dat de financiële discussie m.b.t. de 
begroting 2024 niet nu, maar later in de september-vergadering van het 
AB gevoerd zal worden.  
 
Dhr. Engels geeft aan dat hij het een goed verhaal vindt en dat deze 
zaken niet alleen bij de GGD, maar ook bij gemeente spelen. Hij vraagt of 

dit onderwerp ook in de Meerjarenstrategie (MJS) terugkomt.  
Mw. Pieters merkt hierover op dat de MJS momenteel wordt 

geactualiseerd en dat het accent van de MJS ligt op de inhoudelijk koers 
voor de komende jaren (en niet op organisatie-inrichting).  
 
Mw. Sörensen vraagt n.a.v. de opmerking over het beter voor de 

medewerkers zorgen of we dat niet al doen.  
Dhr. Van den Broek antwoordt dat het niet zo is dat er grote problemen 
liggen op dat gebied, maar een ziekteverzuim van 7,1% is veelzeggend. 
Percepties veranderen en mensen ervaren zaken anders dan vroeger, 
ambities zijn anders. Zeker met de krapte van de arbeidsmarkt, is extra 
aandacht voor het ‘binden en boeien van medewerkers’ noodzakelijk.  
 

6.  Voortgang ontwikkeling bovenregionale samenwerking  
Forensische Geneeskunde 
 
Mw. Pieters licht toe.  
Forensische geneeskunde is een taak van de gemeente, die de gemeenten 

in Gelderland-Zuid, vanwege beleidsmatige keuzes, opgedragen hebben 

aan de GGD. Forensische geneeskunde bestaat uit: lijkschouw, Forensisch 
medische expertise (FME) en Medische arrestantenzorg (MAZ).  
GGD Gelderland-Zuid voert voor de deelnemende gemeenten de lijkschouw 
uit (financiële omvang: €400.000/jaar). De opdrachtgever van Forensisch 
Medisch onderzoek en de MAZ is de politie. In eerdere 
bestuursvergaderingen en in de Kaderbrieven 2023 en 2024 zijn de 

capaciteitsproblemen (vanwege schaarste) bij de roostering van de 
forensisch geneeskundigen aan de orde geweest. Het probleem is 
personele schaarste; we lopen tegen code zwart aan. Samenwerking kan 
optimalisatie van beschikbaar personeel en middelen tot stand brengen. 
Het plan nu is dat de GGD’en in Oost Nederland (waaronder GGD 
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Gelderland-Zuid) een samenwerkingsverband gaan vormen om de 
problemen te tackelen. In de geleverde notitie wordt, aan de hand van 
antwoorden op een aantal vragen, de stand van zaken toegelicht m.b.t. de 
ontwikkeling van de bovenregionale samenwerking.   

Het AB wordt gevraagd om de geschetste richting van de ontwikkelingen 
inzake de forensische geneeskunde te steunen en om het DB te 
mandateren om besluiten te nemen over de samenwerkingsovereenkomst 
en businesscase t.b.v. de toekomstige inrichting van Forensische 
geneeskunde.  
 
Vragen / opmerkingen: 

Mw. Van Dijkhuizen pleit voor zorgvuldigheid, niet alleen snelheid is 
belangrijk. Daarnaast vraagt zij of er gesproken is over een termijn van de 
samenwerking? Ook worden er hogere kosten in de notitie genoemd. Is dat 
al aan de orde? Samenwerking zou ook besparingen teweeg moeten 

brengen. 
 

Mw. Schouten vraagt of schaalvergroting altijd een verbetering is en hoe 
de artsen er zelf instaan. 
  
Mw. Van de Scheur vraagt wat er bedoeld wordt met hogere eisen. Wordt 
dit probleem niet door onszelf gecreëerd? Waarom zijn de eisen hoger? 
Was er dan een probleem?  
 

Mw. Sörensen denkt dat het goed is dat er nu naar een oplossing wordt 
gezocht door samenwerking en dat het DB dit op zich wil nemen. Maar het 
is lastig om nu akkoord te geven op de financiële consequentie; deze is nl. 
nu niet duidelijk.  
 
Mw. Bettink: er wordt gevraagd het DB te mandateren. Maar wat 
mandateren we dan precies en geldt dat ook op financieel gebied? En 

wordt e.e.a. binnen de bestaande begroting gerealiseerd? 
Ook mw. Bouchtaoui vraagt zich af tot waar het mandaat reikt.  

 
Mw. Daemen doet vanuit Nijmegen de oproep om dit binnen de bestaande 
begroting te realiseren.  
 

Mw. Pieters licht toe dat de voorbereidingen voor de bovenregionale 
samenwerking al zijn gestart. En dat zeker de zorgvuldigheid in acht wordt 
genomen. Het wordt met betreffende medewerkers en de OR besproken. 
De voorwaarden zullen worden vastgelegd in een samenwerkings-
overeenkomst, ook financieel. In de DB-vergadering in juni zal het 
financiële plaatje voorgelegd worden. Het precieze plaatje is nu nog niet 
bekend. Maar duidelijk is dat het niet binnen het huidige budget past, 

mede door de salarisstijgingen.  
Momenteel wordt door de 5 GGD’en geïnvesteerd in de transitie. Het 
Ministerie van Justitie en Veiligheid is bij bovenregionale opschaling 
betrokken en er komt ook enige landelijke financiering. 
Op de vraag over de hoger wordende kwaliteitseisen antwoordt mw. 
Pieters dat hier al eerder in landelijke gremia naar gekeken is.  

 

Mw. Daemen zegt m.b.t. de mandatering dat het AB in september te laat is  
voor de concept samenwerkingsovereenkomst en vraagt of het nodig is om  
een extra AB te beleggen voor de €400.000 waarover het hier gaat. 
 
Mw. Bettink geeft aan dat het financieel zo onzeker is, dat zij het DB niet 
wil mandateren. 

Mw. Schouten en mw. Van der Scheur geven aan dat zij wel het DB 
hiervoor willen mandateren. 
Mw. Sörensen stelt voor dat het DB t.z.t. de financiële consequenties 
schriftelijk aan het AB voorlegt.  
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Het AB besluit: 
1. Kennis te nemen van de voortgang van de ontwikkelingen 

m.b.t. de bovenregionale samenwerking betreffende 
Forensische geneeskunde. 

2. In te stemmen met de geschetste richting en uitwerking van de 
bovenregionale samenwerking voor Forensische geneeskunde 
in politieregio Oost. 

3. Het DB te mandateren om besluiten te nemen over de 
samenwerkingsovereenkomst t.b.v. de toekomstige inrichting 
van Forensische geneeskunde.  

4. Dat het DB de financiële consequenties van de bovenregionale 

samenwerking i.c. de samenwerkingsovereenkomst t.b.v. de 
toekomstige inrichting van Forensische geneeskunde t.z.t. 
schriftelijk voorlegt aan het AB.  

 

7.  Beleidsregels actieve openbaarmaking rapporten van bevindingen  

Wmo-toezicht 
 

Het AB besluit: 
1. De Beleidsregels inzake actieve openbaarmaking rapporten van 

bevindingen Wmo-toezicht, vastgesteld door het Algemeen 
Bestuur op 5 oktober 2017, herzien door het Algemeen Bestuur 
op 28 juni 2018, in te trekken. 

2. De Beleidsregels inzake actieve openbaarmaking rapporten van 
bevindingen Wmo-toezicht 2023 vast te stellen. 

 

8.  Ontwikkelingen m.b.t. IZA, GALA en SPUK 
 
Mw. Peters merkt op dat gemeente Culemborg hier nog druk mee bezig is. 
Ze vindt het heel logisch dat de GGD bijdraagt aan het regiobeeld en 
regioplannen. Daarnaast heeft ze vragen over het voorstel m.b.t. de 
financiering van de inzet van de GGD. Nu wordt gevraagd om de SPUK-

middelen rechtstreeks aan de GGD te geven. Hier heeft mw. Peters moeite 

mee.  
 
Dhr. De Geus is akkoord v.w.b. de kennisfunctie van de GGD. Hij vindt het 
niet vanzelfsprekend dat de coördinatiefunctie ook naar de GGD gaat.  
 

Mw. Bouchtaoui geeft aan dat de Bommelerwaard (Zaltbommel en 
Maasdriel) voor een groot aantal producten onder een andere regio valt.  
 
Mw. Sörensen vindt dat het voorstel te vroeg komt. Zij gunt zeker de GGD 
deze rol, maar stelt voor dat het voorstel nu van tafel gaat omdat het 
prematuur is. De andere gemeenten sluiten zich hierbij aan: De GGD is op 
het terrein van regiobeelden en -plannen de vanzelfsprekende partner, 

maar de gemeenten zijn nog druk met eigen processen op dit terrein.  
 
Het AB besluit: 

1. Op een later stadium terug te komen bij de GGD met een 
eventuele opdracht om bij te dragen aan het opstellen van 

regiobeelden en regioplannen.  
 

 

9.  Proces ontwikkeling Meerjarenstrategie (MJS) 2024-2027  
 
De oude MJS loopt nog en wordt voor de periode 2024-2027 
geactualiseerd.  
 

Inhoudelijke opmerkingen:  
Dhr. Engels geeft aan dat de raad in Heumen geeft aan nadrukkelijk 
betrokken te willen zijn.  
Mw. Van Dijkuizen vult aan blij te zijn met het extra RAO-overleg hierover.  
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Het organiseren van raadsinformatieavonden over het actualiseren van de 
meerjarenstrategie staat genoemd in het voorstel.   
 
Het AB besluit: 

1. Kennis te nemen van de voortgang van het proces 
Ontwikkeling Meerjarenstrategie 2024-2027.  

 

10.  Voortgang Nieuwbouw GGD, locatie Nijmegen 
 

N.a.v. de vraag van mw. Bettink of er andere belangstellenden zijn voor 
het parkeerterrein en/of het terrein waar het GGD-gebouw komt te staan, 
geeft de heer Van Wijngaarden aan dat de verkoop opnieuw is 
gepubliceerd en er zich geen nieuwe gegadigden hebben gemeld.  
 
Het AB besluit AB: 

1. Kennis te nemen van de voortgang van de Nieuwbouw GGD, 

locatie Nijmegen. 
 

 

11.  Stemgewicht AB 2023 
 
Het AB besluit: 

1. Het stemgewicht Algemeen Bestuur 2023, conform bijlage, 

vast te stellen.  
 

 

12.  Rondvraag   
 
Mw. Schouten heeft een vraag over de keuze voor de vergaderplek van 

vandaag. Mw. Daemen antwoordt dat op verzoek van de AB-leden de 
locatie van de AB-vergadering rouleert. Er zal in het vervolg 
routebeschrijving en parkeerinstructies worden meegestuurd. 
 
Mw. Van de Scheur vraagt naar de steun van de GGD voor het voorstel om 

BTW op groente en fruit af te schaffen? Bespreken we dit soort dingen 
voortaan eerst in het AB? Mw. Pieters geeft aan dat ze het voorstel zelf 

heeft gesteund. Gemeenten kunnen zich hier ook (of niet) bij aansluiten. 
Eventueel kan een dergelijke vraag worden gesteld.  
 
Mw. Kreuk vraagt naar spoedeisende hulp bij ziekenhuizen. Zij beseft dat 
deze discussie veel breder is dan dit overleg, maar het is belangrijk dat 
ook gemeenten kunnen bijdragen aan de discussie. Ze vraagt Mw. Pieters 
hoe gemeenten kunnen participeren in de discussie?  

Voor zover mw. Pieters weet is door VWS nog geen specifiek voornemen 
geformuleerd. Weghalen van een SEH heeft een effect op de ziekenhuizen 
en daarmee op de beschikbare zorg in de regio. Mw. Pieters kan de zorg 
bespreken in het ROAZ.  
Dhr. De Geus geeft aan dat er al het nodige gebeurt op dit vlak. Een 
delegatie van West Betuwe is naar Den Haag gereisd. Bij het wegvallen 

van de SEH zullen aanrijtijden oplopen. Hij geeft aan het belangrijk te 
vinden dat burgemeesters en raadsleden tegen eventueel wegvallen van 
de SEH protesteren.   

 

 

13.  Sluiting 
Voorzitter dankt de aanwezigen en sluit de vergadering om 11h20.  

 

 

 
 


